
Vážení spoluobčané, kamarádi, známí, s kterými si říkáme ahoj či dobrý den a i vy, kteří jste se rozhodli 

nás nebo někoho z nás ignorovat a přehlížet tak, jako bychom neexistovali, 

s ohledem na již více než rok trvající a stále se stupňující změny mezilidských vztahů v naší obci, cítíme přímou 

povinnost na tento stav reagovat a současně se vyjádřit k tomu, jaké jsme podnikli kroky a co nás k nim vedlo. 

Vzhledem k tomu, že bychom si přáli, aby se toto vyjádření dostalo ke všem občanům naší obce, volíme opět 

schránkovou metodu. 

 

Počátkem celé napjaté a pro někoho až nesnesitelné situace v naší obci byl moment, kdy se někteří lidé rozhodli 

– po 8 letech „vlády“ jednoho pana starosty – mít a veřejně prezentovat jiný názor na dění v obci a její rozvoj. 

Slovo „vlády“ je použito záměrně, neboť kdo se někdy zúčastnil zasedání zastupitelstva obce, ví, že se nejedná 

o projednávání bodů programu komunikací s členy zastupitelstva, ale o „One Man Show“ pana starosty, kde 

členové zastupitelstva mezi sebou nediskutují ani neargumentují, ale pouze zvedají ruce při schvalování všeho, 

co pan starosta předkládá. Od tohoto okamžiku se vedení obce rozhodlo, že bude tento svůj zaběhlý způsob 

řízení obce, potažmo své „zájmy“, bránit všemi možnými způsoby. 

 

Sousedé a kamarádi, kteří spolu ještě před rokem seděli u piva, se najednou nezdraví a přestávají se potkávat, 

a to pouze pro jiný názor nebo proto, že jsou členy jiné rodiny. Obcí se začaly šířit nepravdy, pomluvy a napjatá 

atmosféra. 

 

V červnu loňského roku, po Dni obce, neváhal starosta, po incidentu pana místostarosty a „nějakého“ cizince, 

podat policii trestní oznámení na člena „opozice“, který se na napadení pana místostarosty měl údajně podílet. 

Obvinění neznámé osoby z útoku na veřejnou osobu, kterým bezpochyby pan místostarosta je, je v pořádku, 

ale uvést jako strůjce takového činu svého „souseda“ a pro někoho i kamaráda byla velká špinavost, neboť to 

mělo rozsáhlé následky a také se to opravdu hluboce dotklo jeho nejbližších - členů rodiny, přátel, 

spolupracovníků. Naprosto všichni, kdo Václava H. osobně znají – a tedy i obecní zastupitelé, vědí, že celé 

trestní oznámení byl naprostý nesmysl a že by nebyl nikdy schopen toho, z čeho byl obviněn. Nicméně veřejně 

se ho nikdy nikdo nezastal. Naopak, pan starosta poskytoval rozhovory různým mediím a novinám, kde barvitě 

popisoval zosnovatele útoku – občana Přítočna, který ještě nedávno pana starostu považoval za spravedlivého 

a rovného občana a možná i kamaráda.  

S těmito způsoby ale snad nemůže žádný slušný člověk souhlasit. Toto už jsou opravdu nekalé praktiky, které 

se vyskytují asi ve vyšší politice, nicméně v obci s tisícem obyvatel, mezi sousedy a kamarády, jsou skutečně 

žalostné. Nicméně taková je bohužel morálka v naší obci a mlčení je považováno za souhlas s takovými 

způsoby.  

 

Ale dále, k dalším, snad ještě zásadnějším věcem - obecní pozemky a ostatní majetek obce jsou majetkem nás 

všech. Obecní zastupitelstvo bylo zvoleno proto, aby o náš majetek řádně pečovalo, aby vždy jednalo v našem 

zájmu. Starosta za vše zodpovídá, a pokud se jedná o Jana Burgera, mnoho občanů svou důvěru opírá 

i o historii, kdy kořeny jeho rodiny sahají hluboko do minulosti obce a jeho předkové se značně podíleli na jejím 

rozvoji. 

Jsme ovšem přesvědčeni, že v zájmu občanů Přítočna ale nebylo například prodat obecní pozemky v lokalitě 

pod Kožovou horou o rozloze téměř 10 ha hluboko pod jejich reálnou cenou a připravit tím obec o mnoho 

desítek milionů korun. Kupní smlouvou z roku 2019 byly totiž zmíněné pozemky prodány za cenu 520 Kč/m2, 

zatímco pan starosta musel zcela prokazatelně vědět, za jaké ceny se srovnatelné pozemky v naší lokalitě 

prodávají. Zajímavé je také to, že pozemky pod Kožovou horou byly prodány developerovi, kterého při jednání 

s obcí zastupovala stejná osoba jako v případě developera zabývajícího se výstavbou bytových domů „Nové 

Přítočno“ pro předpokládaných 900 obyvatel v lokalitě mezí obcí a DEKem. 

Z jakého důvodu takto jednalo vedení obce jsme se nedozvěděli, přestože jsme starostu a obecní zastupitelstvo 

vyzývali k tomu, aby se k dané věci vyjádřili a vysvětlili své kroky. Bohužel se tak nestalo ani když jsme žádali 

o zařazení této problematiky k veřejnému projednání na zasedání zastupitelstva obce. Vzhledem k tomu, že 

jsme přesvědčeni o nezákonnosti realizovaného prodeje, byl jedním z členů našeho sdružení podán podnět 

příslušným orgánům k prošetření celé záležitosti, jehož výsledkem by mělo být nezávislé rozhodnutí, zda jsou 

naše námitky oprávněné a zda došlo či nedošlo k protiprávnímu jednání. Dobrý hospodář by se ale zcela jistě 

takto chovat neměl! 
 

Stále jsme proti výstavbě komplexu bytových domů „Nové Přítočno“ a bojujeme tak nejen proti skokovému 

zdvojnásobení počtu obyvatel, ale i za zachování charakteru naší obce. Snažíme se využít všechny právní 

prostředky k tomu, abychom tomuto projektu zabránili a vrátili se k „původnímu plánu“ výstavby standardních 

rodinných domů v této lokalitě. 

 

Co se týče naší školy - není pravda, že jsme proti rozšíření školy o druhý stupeň. My jsme proti tomu, aby škola 

přišla o pověst kvalitní „vesnické rodinné“ školy, s malým počtem žáků ve třídách. Jsme pro to, aby měla škola 



kapacitu pro pokrytí její spádovosti (pro obě Přítočna, Dolany a popř. Pletený Újezd). Jsme ale zásadně proti 

tomu, aby se základní škola stala monstrem s kapacitou 270 žáků, tedy 30 žáků v každé třídě. Z jakého důvodu? 

Proč?  
 

ALE… Bez ohledu na prodeje pozemků, výstavbu bytových domů, přístavbu školy, apod., dnes už jde 

především o to, jaké se v obci používají praktiky a jakým směrem se celá obec a život v ní ubírá. Upřímně, proč 

bychom jinak toto všechno absolvovali? Proč bychom šířili lživé informace? Proč bychom vše dokládali 

falešnými doklady a zprávami? Proč bychom tomu věnovali tolik práce a času? Proč by Václav H. posílal 

někoho, aby ohrozil zastupitele na životě? Co bychom z toho měli? Jaké své zájmy bychom sledovali? Není tu 

náhodou někdo jiný, kdo potřebuje sledovat své zájmy a roztříštěnost lidských vazeb mu nadmíru vyhovuje??? 

 

Vzhledem k tomu, že jsme výrazně nesouhlasili a stále nesouhlasíme s tím, kam se naše obec ubírá, rozhodli 

jsme se kandidovat do obecního zastupitelstva a díky obdrženým hlasům jsme v něm získali tři mandáty, což je 

vyjádřením podílu necelých 40% platných hlasů pro naše sdružení. Důkazem toho, jak ale funguje 

DEMOKRACIE ve Velké Přítočně, bylo hned první zasedání nově zvoleného zastupitelstva dne 19.10.2022. 

V běžné praxi je starostou zvolen zástupce vítězné strany, místostarostou zástupce protistrany. U nás to 

dopadlo tak, že místostarostou byl zvolen kandidát, který se do zastupitelstva vůbec nedostal. Našim zástupcům 

pak nebyl schválen ani jeden post v povinně zřizovaných výborech (finančním a kontrolním), a to s dovětkem 

pana starosty, že jsou hrany ještě příliš ostré a příkopy tak hluboké, než abychom nějakou funkci dostali. Po 

skončení zasedání zastupitelstva nám pan starosta navíc od plic doporučil „Ať jdeme všichni do prdele“, 

zabouchl za sebou dveře od starostovny a zamkl za sebou. 

 

Na dalším zastupitelstvu dne 19.12.2022 byly veškeré naše podněty (návrhy) k projednání čtyřhlasně smeteny 

ze stolu, bez ohledu na to, čeho se týkají. Na zasedání 13.3.2023 byly sice naše podněty přijaty k projednání, 

nicméně se scénář opakoval při hlasování o námi navrhovaných usneseních k těmto bodům. Posléze jsme byli 

obviňováni z nečinnosti a komplikování jednání. Asi bychom měli také hlasovat vždy podle toho, jak hlasuje pan 

starosta. Nutno ještě podotknout, že za celou dobu tohoto funkčního období, jsme nebyli starostou přizváni 

k žádnému jednání nebo schůzce v zájmu diskuse či řešení věcí týkajících se obce. Krom výtky přímo na 

zasedání zastupitelstva, přítomnou paní účetní (sestrou pana starosty), že nedocházíme na obecní úřad a jen 

si o podklady k jednání obecního zastupitelstva píšeme. Toto je ovšem podle jednacího řádu zastupitelstva 

povinnost úřadu nám tyto podklady k jednání dodat. 

 

Za takových okolností nemáme prakticky žádnou šanci projednat ani prosadit jakýkoliv z bodů, který 

jsme měli v našem volebním programu a nemůžeme tedy hájit zájmy téměř poloviny voličů, kteří pro 

nás ve volbách hlasovali. Z výše uvedených důvodů jsme se proto rozhodli rezignovat na naše 

zastupitelské mandáty, a to všichni, včetně našich náhradníků.  

Naše rezignace je platná ode dne jejího podání a ze zákona ji nelze vzít zpět. Zbývající zastupitelstvo nyní 

nemá potřebný počet členů a není tedy usnášeníschopné. Z tohoto důvodu musí být vypsány nové volby do 

obecního zastupitelstva. Plně si uvědomujeme veškerá omezení činnosti obce do doby, než bude zvoleno 

zastupitelstvo nové, ale za současných podmínek, kdy zde máme díky výše popsaným způsobům vládu jedné 

strany, které naše účast v zastupitelstvu slouží pouze k zachování možnosti schvalování svých záměrů, 

považujeme rezignaci za nejlepší řešení současné situace. Zvažte prosím všechny výše uvedené důvody, 

zvažte celou situaci v obci a udělejme vše pro to, aby se naše mezilidské vztahy vrátili na důstojnou úroveň. 

Úcta k člověku, uznání potřeb zájmů i odlišnosti lidí, slušnost, zdvořilost, upřímnost, otevřenost, ohleduplnost, 

všímavost, sebekritičnost, respekt a nadhled, to nejsou bezvýznamné vlastnosti, to jsou právě ty, které vedou 

k dobrým mezilidským vztahům. 
 

Přijďte, prosíme, k opakovaným volbám a rozhodněte o tom, jestli chcete, aby se situace a vývoj v obci změnil 

nebo pokračoval nadále ve vyjetých kolejích. Stále věříme ve spravedlnost, v to, že pravda vyjde najevo, a v to, 

že žádný slušný člověk nemůže takové praktiky pří řízení obce tolerovat, natož podporovat. 

 

Pro vaši lepší informovanost o dění v obci z našeho úhlu pohledu jsme se rozhodli, vedle pravidelné aktualizace 

našich webových stránek (www.nasepritocno.cz), také pro vydávání občasníku „Naše Přítočno“. První číslo 

tohoto občasníku budeme distribuovat po celé obci a bude k dispozici také na našem webu. V případě, že by 

někdo nechtěl být doručovaným občasníkem „obtěžován“, bude se moci z odběru odhlásit (jak to udělat bude 

uvedeno v prvním vydání občasníku). Stejně tak bude možné si objednat elektronickou verzi občasníku - o ni 

budou moci zájemci přes náš e-mail info@nasepritocno.cz požádat. 

 

S úctou 

Sdružení nezávislých kandidátů „Pro zachování charakteru a tradic našeho Přítočna“  

 

Ve Velkém Přítočně 17.04.2023 
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